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IZVJEŠTAJ NADZORNOG VIJEĆA 
Prisutni članovi Odbora u materijalima za sjednicu dobili su Izvještaj Nadzornog vijeća za četverogodišnje 

razdoblje te zapisnike sjednica Nadzornog vijeća za 2018., 2019., 2020. i 2021. godinu.  

Rudi Grubišić, predsjednik Nadzornog vijeća, prezentirao je izvještaj tog tijela. Informirao je Odbor kako 

Nadzorno vijeće svake godine analizira financijska izvješća Sindikata, ali i sve druge potrebne dokumente koji 

daju uvid u cjelokupno poslovanje Sindikata, poput revizorskih izvješća ili konkretnih odluka tijela Sindikata. 

Uvidom u relevantne dokumente i poslovne procese Nadzorno vijeće je zaključilo kako se financijsko 

poslovanje Sindikata vodi uredno, u skladu sa Statutom Sindikata, postojećim pravilnicima i odlukama tijela 

Sindikata, kao i zakonskim propisima i računovodstvenim standardima. Stanja štrajkaškog fonda redovito su 

prezentirana članovima Nadzornog vijeća te se istima upravlja sukladno Statutu. 

Posebnu pozornost Nadzorno je vijeće pridalo upravljanju poslovnom zgradom Sindikata. Izvješća o poslovanju 

Sindikat gradnje, poduzeća u vlasništvu Sindikata, kao i sustav upravljanja zgradom i pričuvom detaljno su 

analizirani pri čemu Nadzorno vijeće nije uočilo nikakve nepravilnosti te je pozdravilo napore direktora Sindikat 

gradnje, gospodina Zorana Kovača, u kontekstu praćenja tržišta i implementacije svih korisnih promjena u 

poslovanje društva. Detaljnije su analizirani i financijski efekti i proces podnošenja više od 4.200 tužbi za 

članove Sindikata te značajne isplate pomoći članovima zbog potresa i COVID-19 virusa. Djelovanje Sindikata 

na ovim gore područjima ocijenjeno je transparentnim i uspješnim.  

 

FINANCIJSKI IZVJEŠTAJI SINDIKATA ZNANOSTI 
Prisutni članovi Odbora u materijalima za sjednicu dobili su Interni četverogodišnji financijski izvještaj za 

razdoblje od 2018. do 2021. godine te pregled najznačajnijih isplata članovima.  

Mirjana Župić, voditeljica računovodstvenog odjela Sindikata, prezentirala je financijski izvještaj, dok je isti 

šire kontekstualiziran i dodatno pojašnjen od strane Vilima Ribića, glavnog tajnika i Matije Kroflina, 

pomoćnika glavnog tajnika.  

Ukupna financijska pozicija Sindikata u promatranom četverogodišnjem razdoblju bila je stabilna. Iako je 

Sindikat bilježio manji pad članstva u promatranom periodu, navedeno je kompenzirano povećanjem plaća u 

sustavu te su sukladno tome članarine, kao najznačajniji primitak Sindikata, ostale stabilne i omogućile 

zadržavanje svih aktivnosti Sindikata na primjerenoj razini. Sukladno tome i većina izdataka ostala je kroz cijeli 

period na približno sličnim razinama uz određene promjene do kojih je dovela pandemija (primjerice, manji 

troškovi dnevnica i putnih troškova za članove viših tijela jer su se sastanci održavali online). Plaće zaposlenika 

u Tajništvu pratile su rast plaća u sustavu, a u štrajkaški fond se redovno uplaćivalo 30% prihoda od članarine. 

Najznačajnije promjene u četverogodišnjem razdoblju tiču se izvanrednih i jednokratnih primitaka u 2020. 

godini temeljem prodaje sindikalnog stana u Kosirnikovoj, izvanrednih primitaka od kamata društvu Sigma 

Domus te prodaje investicijskih fondova.  

Po pitanju izdataka do najvećih je promjena došlo u 2020. i 2021. kod odvjetničkih troškova i troškova 

vještačenja koji su snažno porasli zbog podnošenja 4.200 tužbi za isplatu razlike osnovice iz 2016. godine te 

povećanja isplata prema članovima Sindikata tijekom 2020. i 2021. zbog potresa i COVID-19 virusa. S 

obzirom na značaj tih isplata, članovima Odbora je podijeljen sažeti pregled koji pokazuje financijsku težinu  

isplata i broj članova kojima su ta sredstva isplaćena.  

Odvjetnički troškovi i troškovi vještačenja privremeno terete Sindikat. Krajem 2020. Sindikat je u ime svojih 

članova podnio 4.200 tužbi te do okončanja tih postupaka preuzeo plaćanje svih troškova u ime članova što je u 

2021. uzrokovalo značajan rast izdataka Sindikata. Navedena sredstva postepeno će se vraćati Sindikatu kako 

tužbe budu dospijevale u korist članova.  

Što se tiče značajnih isplata prema članovima za navedeno su iskorišteni izvanredni primitci Sindikata iz 

2020. godine te prethodno kumulirana sredstva u Fondu solidarnosti. U najvećoj mjeri riječ je o jednokratnim 

isplatama članovima čija je imovina stradala u potresu u Zagrebu (njih 143), u potresu u Petrinji, Sisku i okolici 

(njih 83) te oboljelima od COVID-19 virusa (njih 835). Od 2020. bitno je povećana i osnovica za isplatu 

standardnih pomoći iz Fonda solidarnosti što će dovesti do trajno većeg iznosa transfera prema najugroženijim 

članovima. Povećan je i iznos te su odobreni svi zahtjevi za stipendijama djeci umrlih članova Sindikata.  

 

   



REVIZORSKI IZVJEŠTAJI 
Prisutni članovi Odbora u materijalima za sjednicu dobili su Osvrt neovisnog revizora za četiri provedene 

revizije u proteklom razdoblju koji konstatira da su godišnji financijski izvještaji Sindikata u proteklom 

razdoblju sastavljani u skladu sa Zakonom o financijskom poslovanju i računovodstvu neprofitnih organizacija i 

po pravilima struke. Mirjana Župić je prisutne informirala kako su revizorska izvješća za sve godine bila 

pozitivna te u reviziji nisu uočene nepravilnosti u poslovanju Sindikata. Istaknula je i kako je Nadzorno vijeće s 

pozornošću analiziralo revizorska izvješća za svaku godinu i nije imalo nikakvih zamjerki na ista. Cjelokupna 

revizorska izvješća dana su na uvid ovjeroviteljima ove sjednice.  

 

IZVJEŠTAJ O VAŽNIM ISHODIMA FINANCIJSKOG POSLOVANJA 
Vilim Ribić je informirao prisutne kako je poslovna zgrada Sindikata u promatranom periodu bila 

kontinuirano iznajmljena te kako Sindikat gradnja, koja upravlja zgradom, uredno vraća zajam Sindikata tom 

društvu, a koji je služio za izgradnju zgrade. Podsjetio je na medijske podvale i laži koje su se pisale tijekom 

najosjetljivijeg perioda izgradnje te je istaknuo kako je ulaganje u zgradu bio odličan potez jer ista prema 

trenutnim tržišnim cijenama vrijedi cca 50 posto više nego što je uloženo u njenu izgradnju te dugoročno 

doprinosi financijskoj stabilnosti Sindikata.  

Vilim Ribić informirao je zastupnike i o aktualnom napadu Index.hr-a, s optužbom da je Sindikatu spasio devet 

milijuna kuna 2013. povlačeći depozite iz Centar banke temeljem povlaštenih informacija. Po običaju, napad je 

neutemeljen. Banka je propala nakon toga i sigurno ne zbog toga, a istina je da su sredstva povučena zakonitom, 

redovitom procedurom i to temeljem brojnih, ne povlaštenih, već svima javno dostupnih informacija.  

Matija Kroflin informirao je prisutne kako je u proteklom razdoblju bilo  puno izazova po pitanju upravljanja 

financijskim sredstvima Sindikata, koja primarno čine sredstva štrajkaškog fonda. Kamate na depozite 

banaka su u cijelom promatranom periodu bile izuzetno niske, ispod razine rasta cijena i nisu osiguravale 

očuvanje realne vrijednosti novca. Rat u Ukrajini i situacija sa Sberbankom, u kojoj su nam sredstva umalo 

mogla propasti, pokazali su kako depoziti, osim što ne nude kamatu nisu ni sigurni. Stoga je Sindikat bio 

prisiljen u većoj mjeri orijentirati se ulaganju u investicijske fondove. Međutim, i u tom kontekstu stvari su bile 

nepovoljne. Kriza Agrokora, pandemija te recentni rast cijena i rat u Ukrajini dovodili su do značajnih 

negativnih efekata na kretanje vrijednosti fondova. Politika upravljanja u takvim je okolnostima morala biti 

aktivna te je Upravno vijeće u suradnji s Tajništvom moralo donositi promptne odluke temeljem brzo 

mijenjajućih tržišnih okolnosti. Sukladno tome, u promatranom periodu sredstva iz fondova u dva su navrata 

potpuno povučena, nekoliko puta se širio broj različitih fondova u koje se sredstva ulažu, rađena su prebacivanja 

iz jednog u drugi fond, a sve s ciljem očuvanja vrijednosti financijskih sredstava Sindikata. Aktivnim 

upravljanjem, bez obzira na sve šokove, prethodno kumulirana sredstva Sindikata su uspješno očuvana, a 

štrajkaški fond je uredno uvećavan. 

 

ZAKLJUČCI SABORSKOG ODBORA ZA FINANCIJE:  
1. Četverogodišnji financijski izvještaj jednoglasno je usvojen.  

2. Saborski odbor ocjenjuje financijsku politiku vođenu od strane viših tijela Sindikata u protekle 

četiri godine kao vrlo uspješnu i savjesnu. U navedenom razdoblju financijskim sredstvima se 

raspolagalo u funkciji statutarnih ciljeva organizacije, unapređenja i zaštite interesa članova te u 

cilju očuvanja i povećanja vrijednosti sindikalne imovine.   

3. Upravljanje štrajkaškim fondom je ispravno te se sredstva izdvajaju redovito, sukladno Statutu i 

odlukama tijela Sindikata.  

4. Primljen je na znanje izvještaj Nadzornog odbora koji potvrđuje prethodne zaključke, uspješno 

poslovanje Sindikat gradnje te uspješno vođenje procesa podnošenja velikog broja tužbi za 

članove Sindikata.  

5. Saborski odbor iz navedenih izvještaja nije uočio nepotrebne ili pretjerane troškove što se 

poklapa s izvještajem Nadzornog odbora koji je imao kontinuirani uvid u poslovanje Sindikata.  

6. Saborski odbora pozdravlja sve izvanredne izdatke i odluke tijela Sindikata tijekom 2020. i 2021. 

godine koje su imale za cilj pružanje financijske pomoći članovima Sindikata.    
 

U Zagrebu, 20. lipnja 2022. 
 

Po ovlaštenju Saborskog odbora za financije:                              Petar Pervan, predsjednik Sindikata 

dr. sc. Ivana Kurtović Budja, v.r.       

Marko Gregurić, v.r.  

Mario Jurak, v.r. 


